
1ROČNÍK 7 Zima 2020 ČÍSLO 4

ČTVRTLETNÍK MĚSTYSE NEZAMYSLICE

HvězdičkaHvězdička



2

Slovo starosty
Vážení spoluobčané,
nezadržitelně se blíží konec letošního roku, období Vánoc. Období oče-

kávaného klidu a pohody, zároveň čas naděje. A letos se, víc než kdy jindy, 
nabízí říct i očekávání nového, doufejme, že lepšího roku.

Do toho končícího roku 2020 jsme vstupovali také s  určitou nadějí. 
Mám-li ale se závěrem roku tradičně bilancovat, napadnou mě v první oka-
mžik jen dva pojmy – koronavirus a nadměrné dešťové srážky. Ano, udály 
se i další akce, ale zejména epidemie koronaviru ovlivnila životy nás všech.  

Na začátku roku 2020 se uskutečnily pouze dva plesy a tradiční maso-
pustní průvod s vepřovými hody a pak se již republika ponořila do nouzo-
vého stavu. Od té doby ovlivňuje pandemie koronaviru naše životy dodnes. 
Oslava 75. výročí osvobození republiky se „smrskla“ na položení věnců 
v rouškách, podobně jako stavba májky. Ale například čarodějnice musely 
být zrušeny úplně. V alespoň trošku uvolněné atmosféře proběhlo v červnu 
kácení máje a následně ještě zimní olymppijáda. Na závěr léta proběhly ješ-
tě Svatováclavské slavnosti, ale i ty již byly poznamenány různými omeze-
ními. Spousta akcí ovšem musela být úplně zrušena jak v létě, tak i na pod-
zim, nebo teď, před koncem roku. Vzpomenu alespoň některé – Tradiční 
vinobraní, setkání jubilantů, ochutnávka vín s cimbálem, různé společné 
zájezdy, rozsvícení vánočního stromu, plánované koncerty a besídky, nebo 
třeba mikroregionální akce „Mikroregion Němčicko se baví“, nebo projížď-
ka mikroregionem na kolech. Ta se uskutečnila alespoň v omezené podobě. 

Zmiňovaná epidemie nás ale ovlivňuje daleko víc i v pracovních a osob-
ních životech. Uzavření obchodů, provozoven a restaurací, uzavření nebo 
omezení provozů v podnicích, uzavření škol a další a další omezení kladou 
obrovské nároky na nás všechny. Proto patří velké díky všem, kteří pomá-
hají v  tzv. „první linii“, zdravotníkům a záchranářům, policistům a hasi-
čům, prodavačkám i děvčatům na poště, zkrátka všem, kteří zajišťují aspoň 
trošku běžný život. A také všem, kteří respektují vládní nařízení a chrání 
tím tak v první řadě sebe, ale i všechny ostatní. I když tato omezující opat-
ření, ať už omezený pohyb osob, nošení roušek nebo jiná omezení, nám 
ztěžují život a nejsou vůbec příjemná. 
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Další letošní nepříjemnou komplikací byly nadměrné srážky. Přesně do 
roka a do dne přišlo opět 13. června krupobití. Zejména červen a červenec 
překonaly několikanásobně dlouhodobé průměry. Srážky jen za tyto dva 
měsíce letošního roku byly téměř 400 mm. Přitom za rozumné a dostateč-
né srážky pro naši republiku odborníci považují 680 mm za rok. V roce 
2019 spadlo v Nezamyslicích 880 mm a za letošních prvních 10 měsíců dal-
ších 820 mm. I proto je na některých polích dodnes nesklizená úroda obilí 
a kukuřice. Kvůli podmáčené zemině se prostě do polí nedá vyjet. Nad-
měrné srážky nepostihly ale jen nás. Takto podmáčené je letos celé okolí, 
celá Morava i republika. A když na takto podmáčenou zem spadne během 
dvou odpoledních dvacetiminutových dešťů naráz přes 95 mm, jako se to 
stalo 20. července, jsou lokální záplavy na světě. Bohužel, vzhledem k na-
sycenosti půdy, každý další déšť byl předzvěstí problémů – zejména v nové 
ulici Končiny. Velký dík patří našim hasičům a některým dalším dobrovol-
níkům, kteří nejen toho 20. července, ale i v dalších dnech a týdnech po-

Zasedání zastupitelstva v době koronavirovéZasedání zastupitelstva v době koronavirové
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máhali přitékající vodu likvidovat. Ano, hlavně přitékající. V následujících 
týdnech hlavně přitékající vodu z pole pod kapličkou. Zem je tak nasycena, 
že spodní voda, která byla dříve (ještě v r. 2017) naměřena cca ve 2 met-
rech, byla najednou těsně pod povrchem. Na polích stojí jezera vody a díky 
mírnému spádu pomalu, ale jistě, přitékají do ulice Končiny. Proto, třeba 
i týden po dešti, bylo nutno odčerpávat vodu. Celé situaci nepomohla ani 
rozestavěnost ulice – „udusané“ pozemky, dočasná nerealizace vsaků na 
jednotlivých pozemcích a nedokončené terénní úpravy kolem domů. Ne-
dostačující se jeví také systém likvidace dešťových vod. Současné předpisy 
sice nařizují zachovat vodu na pozemku formou vsaků, ale v době takového 
množství srážek, kdy spodní voda neúměrně stoupla, je odvodnění ulice 
pouze formou vsaků nedostatečná. Proto zastupitelstvo v  současné době 
řeší systém odvodnění celé lokality pro případ, že by se podobné množství 
srážek v budoucnu opakovalo. Je nutné dořešit, zejména s Povodím Mo-
ravy, možnost odvodu přebytečné vody do řeky Hané. Celé řešení bude 
jednou z prioritních investičních akcí příštího roku.

A co se týká investičních akcí byl rok 2020 v Nezamyslicích pozname-
nán uvedenými událostmi. Zejména fi nanční dopady celé koronavirové 
pandemie mají velký vliv na investice – více v samostatném článku. Jen za 
letošní rok byly díky různým opatřením vlády kráceny daňové příjmy měs-
tyse Nezamyslice o cca 2,5 milionu korun vůči roku 2019 (celkové daňové 
příjmy v roce 2019 byly 25,2 mil. korun). Proto byly realizovány jen akce již 
naplánované a akce s příspěvkem dotace. Z těch větších vzpomenu vybu-
dování parkoviště v ulici Nezamyslova a zpevnění plochy a parkoviště u do-
mova pro seniory. Vyměněny byly i tři sloupy veřejného osvětlení u parku 
za zdravotním střediskem. Bohužel k výměně došlo jen u těch v havarijním 
stavu. Další výměny byly kvůli nižším letošním příjmům odloženy.   

Z  „dotačních“ akcí byla zakoupena kropící sanační lišta na hasičskou 
cisternu, na kterou částečně přispěl Olomoucký kraj dotací z Programu na 
podporu JSDH 2020 na věcné vybavení zásahové jednotky SDH. Další in-
vesticí, na kterou částečně přispěl Olomoucký kraj z Programu pro sociální 
oblast, podpora prevence kriminality, bylo pořízení první části kamerové-
ho systému obce. Postupně chceme v dalších letech tento systém doplňo-
vat kamerami tak, aby se maximálně zabránilo vandalství, trestné činnosti 
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a dalším nepravostem na území městyse. Věřím, že tento systém pomůže 
k objasňování některých případů a bude tak působit hlavně preventivně.

Další akcí, realizovanou převážně z dotačních peněz, byla výstavba wor-
koutového hřiště. Realizace hřiště proběhla díky dotaci z Ministerstva pro 
místní rozvoj. 

A  jaké investice budeme realizovat v příštím roce? To je opravdu vel-
ká neznámá. Prioritou bude výstavba sociálních bytů za přispění dotace 
z IROP Ministerstva pro místní rozvoj a již zmíněné řešení odvodnění lo-
kality Končiny. Na co dál bude městys mít, zatím nevíme. První odhady 
dopadu vládních epidemiologických opatření do našeho rozpočtu se podle 
Ministerstva fi nancí pohybují kolem mínus 6 mil. korun. ČMKOS (Česko-
moravská konfederace odborových svazů) dokonce predikuje dopad mí-
nus 8 mil. korun. Navíc v době, kdy píši tento článek, stále nevíme, jak bude 
schváleno zrušení superhrubé mzdy a zvýšení odpočtů na dani. Pokud by 
mělo projít v původní schválené variantě, tak je to dalších mínus 3,3 mil. 
korun. Je sice dobře, že toto vládní opatření „ponechá“ občanům pár stovek 
v kapse navíc, ale ne na úkor rozpočtů obcí a krajů. Ve fi nále je to dle mého 
dost velký negativní dopad do obecního rozpočtu. Ta nejvíc pesimistická 
predikce by pro Nezamyslice znamenala snížení daňových příjmů o 10 až 
11 milionů korun (z loňských 25). Věřím a zároveň doufám, že k takovému 
scénáři nedojde. A pokud ano, že bude výpadek obcím kompenzován – to 
by ale znamenalo další navýšení státního dluhu. Situace ve fi nancích do 
budoucích let tedy není nijak růžová nejen u nás, ale obdobně ani v celé 
republice.

Na závěr bych rád řekl něco pozitivního. Vzhledem k průběhu letošního 
roku a vyhlídkám na roky příští to ale není jednoduché. Přesto bych rád 
poděkoval všem zaměstnancům úřadu městyse za jejich práci v roce 2020. 
Stejně tak patří dík i všem zastupitelům městyse za jejich práci, podporu 
a činnost pro Nezamyslice.

Po zbytek letošního roku přeji všem našim občanům, jejich rodinám, 
přátelům i známým krásné a pohodové vánoční svátky. A hlavně do no-
vého roku všem pevné zdraví, štěstí, lásku a vzájemné porozumění. Všem 
také přeji pevné nervy a sílu při zvládání této nelehké „koronavirové“ doby.

Ing. Vlastimil Michlíček, starosta
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Slovo duchovního správce farnosti

Drazí přátelé, opět vás srdečně 
zdravím. Tentokrát bych vás chtěl 
povzbudit tímto příběhem:

Byl jednou jeden chlapec a ten 
objevil lokomotivu. Bylo to na 
jednom odlehlém nádraží, na ve-
dlejší koleji. Dalo by se říci, že už 
to ani nebyla kolej, ale spíš jakési 
zarostlé smetiště, plné harampádí 
a starých, rezavých plechů. Byl to 
už starší stroj, ale v očích dítěte to 
byl parádní objev. Chlapec lokomotivu oslovil:

„Jak se máš a proč jsi tady?“
„Dočasně mě sem odložili a zdá se, že už mě není třeba...“
„To je dobře,“ odpověděl chlapec a jeho tvář se rozzářila ještě více a s vel-

kým nadšením začal odhazovat plechy na stranu.
„Pozor, ať se nezraníš,“ řekl starostlivý stroj, v jehož hlase byla patrná 

radost, starostlivost i naděje. Než se chlapec nadál, objevili se ve vysoké 
trávě koleje.

„Hustý!“ vykřikl chlapec. „Jedeméé!“
„No dobře,“ usmála se mašina, „...a kam?“
„To je přece jasnýýý...!!!“

Určitě víte, kam jeli, … Přes mnohé překážky (nemoci, omezení, nepo-
chopení, nedorozumění, krize …) jeli vstříc lepším zítřkům.

Děkuji ti, Bože, za všechny, kteří mají v  sobě tuto dětskou víru. Dej, 
abychom Tvou pomoc skrze ně uměli přijímat a rozjet se všude tam, kam 
nás zveš!

Požehnané následující dny adventu, Vánoc a Nového roku vám všem 
vyprošuje a ze srdce žehná

P. Marek F. Glac, farář
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SDH Nezamyslice

V uplynulých měsících naše jed-
notka zasahovala u  pěti mimořád-
ných událostí. Jednalo se ve většině 
případů o  záchranu osob z  uzavře-
ných prostor a případně poskytnutí 
první pomoci, a  to v  Tištíně, Více-
měřicích a Nezamyslicích. Jedenkrát vyjížděla jednotka také k požáru do 
Dobromilic. Nespočet hodin strávili členové jednotky díky vydatným deš-
ťům čerpáním vody z ulice Končiny. 

Činnost našeho sboru ovlivňují vládní opatření proti šíření coronavi-
ru, takže jedinou akcí, kterou nám situace dovolila uspořádat, byly hodové 
závody v požárním útoku. I když nám nepřálo počasí, závody se vydařily 
a naše děti si vybojovaly v kategorii mladších žáků 1. a 2. místo a v katego-
rii starších žáků pěkné 2. místo. Po těchto závodech jsme byli bohužel opět 
nuceni kroužek přerušit. Stejně jako jsme neprovedli každoroční podzimní 
sběr železa, po kterém se spousta občanů ptala. Budeme se snažit ho uspo-
řádat hned, jak to situace dovolí.

Protože se blíží vánoční svátky a  konec roku, dovolte mi popřát vám 
všem jejich příjemné prožití a ať je ten příští rok mnohem lepší než ten 
letošní a všichni se zase potkáme na nějaké pěkné nezamyslické akci.

Jana Pinová
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Komunální odpad – odpadové hospodářství

Dovolte mi pár slov k  odpadovému hospodářství. V  poslední době se 
jedná o velmi diskutované téma, zejména z důvodu plánovaného ukončení 
skládkování. Konečný termín ukončení skládkování směsného komunální-
ho odpadu se stále diskutuje – rok 2025, možná 2027 a v poslední době se 
objevila i varianta 2030 (možná i později). Jisté ale je, že cena za skládkování 
výrazně poroste. Dnes se mluví o zvýšení ze současných 500 korun za tunu 
až na 1.800 korun za tunu odpadu v roce 2030. Cena svozu odpadu pomalu 
roste již v těchto letech. A bohužel, přestože se většina občanů snaží třídit 
stále více, množství směsného komunálního odpadu neklesá. Pro zajímavost 
uvádím, že za rok vytřídíme zhruba 75 tun odpadů (papír, plast, sklo), ale 
nevytříděného odpadu, který putu-
je na skládku, je stále přes 300 tun.  
V Nezamyslicích, samozřejmě včetně 
Těšic, máme nyní 9 kontejnerových 
hnízd. Bohužel někteří občané si tato 
sběrná hnízda, určená pro tříděný 
odpad, pletou se sběrným dvorem 
nebo dokonce s  „neřízenou sklád-
kou“ – viz foto. 

Přitom odvoz odpadu do sběrného dvora fi rmy Respono v Ivanovicích 
na Hané je pro naše občany zdarma. Proto dost dobře nechápu odkládání 
poškozených gaučů, umyvadel, kočárků, matrací a dalšího podobného od-
padu ke kontejnerům na tříděný odpad. Nejenže jejich úklid zdržuje naše 
zaměstnance od jiné práce, ale také to prodražuje odvoz na skládku. Naopak 
správné třídění do určených kontejnerů znamená částečnou kompenzaci ná-
kladů ze strany EKO-KOMu.

Ceny za sběr a  svoz odpadů byly v  roce 2019 za náš městys ve výši 
1.101.313,- korun, zmíněná kompenzace EKO-KOM za třídění odpadu byla 
207.264,- korun, náklady tedy byly ve výši 894.049,- korun.  

Vzhledem ke zvyšujícím se nákladům na sběr a svoz komunálního odpadu 
přistoupilo zastupitelstvo po pěti letech k částečnému zvýšení poplatku za svoz 
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Krásné vánoční svátky z mateřské školy

Máme tady opět konec roku. Roku tak trochu zvláštního. Ve společnosti 
došlo k obrovské změně. Potkala nás epidemie, která nás dlouhodobě pozna-
menala. Určitě jsme již všichni vyčerpaní, ale je třeba jít dál a věřit, že nás čekají 
krásné časy bez koronaviru.

Jak jsme se s  krizí kolem COVID-19 vypořádali ve školce? Musím říct, 
že díky podpoře zřizovatele, pana ředitele a také díky rodičům všech našich 
dětí velmi dobře. Zvládli jsme toho spoustu, co se týče materiálního vybavení 
a úprav školky. O tom jsem však již psala v jarním vydání Hvězdičky.

Navzdory celé situaci je školka plná dětí a my jsme za to rádi. Je plná smí-
chu, energie, radosti a lásky, což je v současné době velmi důležité!  Snažíme 
se i přes všechny obtíže, aby děti krizi příliš nezaznamenávaly. Jsou ale věci, 
které jim bohužel nenahradíme, přesto pro děti vymýšlíme program a pracu-
jeme s nimi tak, jako by se nic nedělo. Zapojili jsme se do projektu Se Sokolem 
do života, což je projekt, který se zaměřuje na rozvoj pohybové gramotnosti 
předškoláků a učí je lásce k pohybu. Děti se učí vnímat pohyb jako přirozenou 
součást svého života. Při všech aktivitách je provází postavičky zvířátek. Děti si 

odpadu z 550 korun na 600 korun za osobu. Ovšem ani zvýšení poplatku na 
600 korun nepokryje kompletní náklady na sběr a svoz odpadu. Jak se bude 
celá agenda odpadového hospodářství vyvíjet v dalších letech, ukáže až čas. 

Celkové náklady na sběr a  svoz komunálního odpadu pravděpodobně 
zvýší i plánované zpoplatnění svozu bioodpadu ze zahrad – „víkendové kon-
tejnery“. Doposud byl tento svoz prováděn do kompostárny v Koválovicích 
zdarma.

Starosta

Termíny svozu BIO popelnic v zimním období 
16.12.2020
13.01.2021
10.02.2021



10

pohybové aktivity se zvířátky zamilovaly a těší se na každý nový úkol. 
Vyhlášená omezení nám zabránila věnovat se tradičním akcím, jako jsou 

divadla, i  novým, plánovaným projektům a  nápadům, což nás velmi mrzí. 
Přesto jsme zvládli alespoň uspat broučky u kapličky a postavit jim hmyzí do-
meček, vyrobit si draky, lucerny, naučit se spoustu básniček a písniček, které 
děti rády předvedly Mikuláši, který byl letos vskutku nebesky tajemný. Co se 
děti naučily, také rády ukážou rodičům. Mohu vám zde malinko poodhalit, 
že besídky s dětmi i letos připravujeme, i když tak trošku netradiční formou. 
Školku již rozzářily vánoční stromečky a  děti netrpělivě vyčkávají příchod 
Ježíška. Copak jim asi letos nadělí? Jistě toho ani 
letos nebude málo. A to opět díky hodným spon-
zorům, kteří nám pomohli a přispěli na vánoční 
dárky pro děti. Dětem budou zářit očka štěstím, až 
budou u stromečku rozbalovat novou hračku. DĚ-
KUJEME všem, kteří se tímto způsobem podílí na 
dětské radosti i v takovéto nelehké době.

Závěrem bych všem čtenářům chtěla za celý 
kolektiv mateřské školy popřát krásné a pohodo-
vé Vánoce plné nezapomenutelných chvil s vašimi 
blízkými a v roce 2021 mějte hlavně pevné zdraví 
a věřte, stejně jako my, že se blíží lepší časy!!!

Mgr. Veronika Remešová
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Matematický klokan 2020

Již tradičně se naše škola zapojuje do celorepublikové soutěže Matematický 
klokan. Soutěž je určena pro všechny žáky druhého až devátého ročníku. Za 
normálních okolností se soutěž koná většinou v březnu, což se v minulém škol-
ním roce zkomplikovalo distanční výukou, takže byla soutěž odložena. V říjnu 
byl vyhlášen náhradní termín, který se také kvůli distanční výuce posunul na 
začátek listopadu. V pokynu zaznělo – udělejte ve škole „Klokana“ online. Na-
štěstí máme Edupage, takže jsme tam všechny „testy“ mohli převést. 

V pátek 13. 11. 2020 tedy v naší škole proběhl Matematický klokan 2020 
ONLINE. Byl to první pokus vytvořit testy pro téměř celou školu. Neobešlo 
se to bez technických potíží, za které se všem zúčastněným omlouváme.

Soutěžilo se ve čtyřech kategoriích - Cvrček (3. a  4. ročník), Klokánek 
(5. a 6. ročník), Benjamín (7. a 8. ročník) a Kadet (9. ročník). 

Celkem se soutěže zúčastnilo 228 žáků z 266. A zde máme nejlepší výsled-
ky jednotlivých kategorií v naší škole:

Kategorie CVRČEK:
1. místo - Adam Košárek (4. B), Pavel Srneček (4. B)
2. místo - Michal Hrdý (4. B)
3. místo - Tomáš Burget (4. A)
Kategorie KLOKÁNEK:
1. místo - Lukáš Herodek (5. B)
2. místo - Jiří Prošek (6. B)
3. místo - Inna Štěpánková (6. A)
Kategorie BENJAMÍN:
1. místo - Jan Mucha (7. B)
2. místo - Veronika Burgetová (7. A), Dominik Žampach (8. B)
3. místo - Petr Pelda (8. B)
Kategorie KADET:
1. místo - Anežka Jordánová (9. A)
2. místo - Vít Komárek (9. A)
3. místo - Nela Štěpánková (9. A) 

Mgr. Jarmila Balážiová



13

Obrázky na plot

Stejně jako minulý rok, i  letos žákovský parlament Masarykovy základní 
školy a mateřské školy vyhlásil na prosinec akci Obrázky na plot.

Rok 2020 byl z větší části ve znamení 
distanční výuky a možná o to víc jsme 
chtěli ukázat, že naše škola není jen loď 
duchů, že i  když děti tráví více času 
doma na počítači, pořád jim zůstává 
fantazie a tvůrčí entusiasmus.

Zadání znělo: zimní téma. Každý si 
mohl zvolit materiály, technologické 
postupy a velikost jakou chtěl, protože 
výsledné dílo poslal jako fotku k další-
mu zpracování. Všechny obrázky, které 
jsme obdrželi, si našly své místo, proto-
že Obrázky na plot nejsou soutěž, ani 
hledání nových akademických malířů. 
Jsou to obrázky pro radost!

Výsledky snažení můžete zhlédnout 
při procházce okolo školy. Pokud po-
časí dovolí, výstava potrvá do 
Vánoc.

Všem zúčastněným děkuje-
me za píli, škole a městysu Ne-
zamyslice za podporu. Jeden 
z obrázků, který vystihuje letoš-
ní atmosféru a nakreslila ho Ka-
rolína Daviesová, vidíte výše.

Krásné Vánoce plné klidu, 
lásky a  pohody a  do nového 
roku hodně optimismu přeje žá-
kovský parlament.
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Milí čtenáři Hvězdičky, velmi nerada jsem poslem špatných zpráv, obzvláš-
tě v tomto předvánočním čase, který má být plný pohody, klidu a radosti, ale 
musím se s vámi podělit o nemilou zkušenost, které se nám dostalo ve školce 
s naším projektem Hmyzího domečku u kapličky. Jak jsme vás již několikrát 
informovali, náš hmyzí domeček, který dětem působí radost a vede je k lásce 
k živé přírodě, má potřebu každou zimu někdo zničit. My se přesto nenechali 
odradit a s dětmi každý rok hmyzí domeček vybudovali znovu. Paní učitelka 
Moravcová si se svým mužem dá vždy obrovskou práci s jeho „předpřípravou“. 
Letos, kvůli koronavirové krizi, která nám znemožnila konání všemožných 
akcí, jsme projekt rozšířili o hledání pokladu, který jsme ukryli právě u našeho 
hmyzího domečku. Bohužel nám poklad u kapličky vydržel CELÉ TŘI DNY! 

Ukradený poklad
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28. října uplynulo 45 let od, z  mého pohledu, významné nezamyslické 
události. V hledišti Krakonošova divadla ve Vysokém nad Jizerou se mimo 
jiné usadili i hosté z tehdy libereckého divadelního Studia Ypsilon, Jiří Lábus 
a Pavel Havránek. Přišli na představení 
nezamyslických ochotníků vystupu-
jících tehdy pod názvem DOM JZD 
Nezamyslice, čili Divadelní ochotnická 
mládež JZD. Nepředpokládám, že by 
všichni herci pracovali v JZD, ale fotba-
listi z TJ Zbrojovka Brno asi taky úplně 
neovládali soustruhy. Ale pojďme zpět 
do Vysokého. Nezamysličtí tehdy na VI. 
národní přehlídce vesnických a  země-
dělských divadelních souborů dvakrát 
představili inscenaci Matka od Karla 
Čapka a dle dobové recenze, kterou při-
kládám, ve Vysokém podali úctyhodný 
výkon a zanechali pozitivní dojem. Po-
stoupit na národní přehlídku nebývá 

Ochota ochotničit - pohled do historie

Poté nám ho někdo ukradl! Nedovedete 
si představit, jak nás to mrzí! Nejen, že 
dotyčný zhatil práci a  úsilí, které jsme 
vynaložili na přípravu projektu, ale ze-
jména pokazil dětskou radost, pro kte-
rou byl celý projekt vymyšlen. Doufám, 
že dotyčný, který v  tom má prsty, tyto 
řádky čte a  alespoň se stydí! Na závěr 
jedna fotka šťastného dítěte, které našlo 
poklad dříve než vandal.

Zklamané děti a paní učitelky MŠ
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jednoduché a  dostat se do Vysokého 
bývá v ochotnických kruzích význam-
ným oceněním. Pokud soubory uspějí 
i  na národní přehlídce, postupují na 
mezinárodní festival amatérského di-
vadla Jiráskův Hronov. Teď již zmiňo-
vaná recenze představení: 

 
Karel Čapek, MATKA (recenze)
Z inscenace DS DOM Nezamyslice
Matku napsal Karel Čapek v pohnu-

tém roce 1938. Její tehdejší inscenace se 
stala významným politickým činem, 
protifašistickým výkřikem, svolávajícím 
do boje pod demokratický prapor všech-
ny kladné společenské síly. Mohla se stát 
politickým činem pro to, že měla vyso-
ké umělecké hodnoty, že politický apel 
vyslovila spolu s  umělecky pravdivým 
posláním a zobrazením člověka a skrze 
ně. A proto se také právem české diva-
dlo k Matce dodnes vrací.

Porota vysoce oceňuje celý pocti-
vý přístup nezamyslického kolektivu 
k  náročnému klasickému dílu, váží si 
uměřené režijní práce (ví, nač herci 
mají, a nežene je do poloh, pro ně zatím 
nedosažitelných). Vyslovujeme obdiv 
Ludmile Dvořákové, která nejen že ob-
rovské vypětí dvou představení (a ještě 
půldenního televizního natáčení) psy-
chofyzicky zvládla, ale dokázala v titul-
ní roli vytvořit plastický portrét udřené 
prosté mámy, obraz v  řadě míst silně 
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emotivně působící, vzrušující, dojímavý. Za mimořádně talentovaný pokládá po-
rota výkon mladého Drahomíra Crhana v roli Tonyho.

Z celkového bohatství dosti složitého přediva lidských vztahů, motivů jednání 
i témat hry nestačí nezamysličtí ochotníci zahrát zdaleka všechno (třeba téma 
hrdinství, jeho líce a rubu), protože vnější a vnitřní herecká technika kolektivu, 
zvláště jeho jevištní řeč, je u několika herců teprve v začátečnickém stadiu. Z to-
hoto poznání by měla začínat další cesta souboru, který vcelku rozhodně nezkla-
mal naše Vysoké.

Jiří Beneš
zdroj: Větrník, č.5, 29. října 1975

 
V Nezamyslicích se hrálo ochotnické divadlo v několika etapách minulé-

ho století a ne vždy k tomu mělo ideální podmínky. Přesto zanechalo stopu 
a špendlík až ve Vysokém. V současné době má nezamyslický sál úžasné zá-
zemí, o kterém se mnohým souborům ani nesní. Ochotničení je, ostatně jako 
mnoho jiných koníčků, časově náročné. Má ovšem v sobě unikátní kouzlo, kte-
ré se nedá žádnými slovy popsat. To musíte zažít...

Já věřím, že se toto kouzlo do Nezamyslic zase někdy vrátí. 
Daniel Přecechtěl j.h.

Tak jsem si letos přála, Ježíšku, zvlhčovač vzduchu. Argument, že je doma 
plísně dost, mě celkem odrovnal, ale na druhou stranu se mi zdál jako rozum-
ný. Suchý vzduch jsem vyřešila miskou vody na krbáče. Potom jsem si přála 
nové závěsné nádobí do kuchyně, staré se za 30 let nějak rozpadá. Vyřídil to 
argument, že je potřeba vyhodit celou kuchyňskou linku. Argument jsem ak-
ceptovala a začala šetřit na novou kuchyň. Mé další neskromné (ale poslední) 
přání, hodinky s vodotryskem, bylo vyškrtnuto vysvětlením, že krámů máme 
doma dost a stejně nic nestíhám.

A tak, milý Ježíšku, dnes už vím, že vlastně nepotřebuji nic než zdraví, lásku, 
porozumění, své blízké a přátele, kteří mají ty správné argumenty a jsou mi 
nablízku. Letos tedy ušetříme na dárcích, o to víc si přeji toho, co je zadarmo….

Bohuslava Novotná

Dopis Ježíškovi
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Blíží se konec roku, roku 2020, a vybízí nás k zastavení, zamyšlení, poděko-
vání a zhodnocení dní minulých. 

Rok 2020 znamenal pro naši sociální službu mnoho nových situací, se 
kterými jsme se, tak jako řada jiných poskytovatelů sociálních či zdravotních 
služeb, setkali poprvé ve svém pracovním, ale i osobním životě. Poskytování 
sociální služby pro nás bylo mimořádně náročné. Nouzový stav přinesl řadu 
omezení nám všem, tedy i uživatelům Domova „Na Zámku“. Nemoc Covid-19 
potvrdila, že se pracovníci v sociálních službách řadí, spolu s dalšími často jme-
novanými profesemi, do první linie, a to ve všech směrech, které s sebou tato 
zákeřná nemoc přináší. Bez obětavosti a vynaloženého úsilí našich zaměstnan-
ců bychom toto nesmírně náročné období nemohli zvládnout. 

Dovolte nám tedy, abychom tento prostor využili k  poděkování, které 
směřuje ke všem zaměstnancům Domova „Na Zámku“ Nezamyslice. Velice 
si vážíme pracovního nasazení, profesionality, obětavosti, lidskosti, empatie 
a pokory, s jakou přistupovali a přistupují ke své práci. Právě díky nim lze po-
skytovat sociální službu v takové kvalitě, která respektuje potřeby a práva člo-
věka s postižením a zároveň chrání jeho zdraví a život. 

Všem pracovníkům, ale i občanům městyse Nezamyslice, ze srdce přejeme 
pevné zdraví a klidný vánoční čas strávený s jejich nejbližšími.  

Vedení Domova „Na Zámku“, p. o.

Nedávno jsem řešila problém. Můj otec, kterému je skoro 90 let, byl převe-
zen do nemocnice. To je samo o sobě nelehké, problém je, že nebyly povoleny 
návštěvy a tatínek ani neslyší, takže se mu nedá dovolat. Napadla mě naprosto 
jednoduchá věc. Budeme mu psát dopisy. A hned jsme se toho chopili, psali 
jsme, abychom ho podpořili a alespoň takto mu byli nablízku. 

V této nelehké době jsem měla ještě jedno velké přání, aby si tatínek přečetl 
knížečku básniček, které se mi podařilo za velkého přispění mé dcery Evy vy-

Domov „Na Zámku“, p. o.

JEN TAK
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Tento zvláštní až podivný rok nám dal i vzal hodně. Sílu, naději, mnohdy 
i víc. A teď lusknutím prstů nastává konec roku a Vánoce. Je těžké být tři čtvrtě 
roku ve strachu a odříznutý od objetí blízkých či babiččiny svíčkové. A to nemusí 
být člověk ani v Anglii. Snad nebude vadit, když použiji slova písničky Xindla X:

„Jsme jako pápěří na bodláku, rozvátý do velkých dálek.
Chci vás mít blíž, aspoň na dálku.
…vím, že v roce je dní 360 a jen jeden den, kdy opět jsme spolu
aspoň v duchu, když ne pod jednou střechou, u jednoho stolu,

Vánoční čas

dat. Právě ona je i ilustrovala. Moc jsem toužila po tom, aby tuto knížku viděl, 
a tak jsme trochu urychlily vydání a s nepatrnými nedostatky byla knížečka 
doma, vzápětí u tatínka v nemocnici. 

Měsíce příprav a  řešení problémů a  dokončovacích prací mě udržovaly 
v neustálém kontaktu s dcerou v Anglii, nebylo to lehké a vzdálenost zkrácená 
počítačem není až na nějaké nedostatky znát. Velký dík za ilustrace patří Evič-
ce.

Básničky jsou jednoduché, někdy smutné, někdy veselé, znázorňují prožit-
ky, lásky i trápení života. Jsou výběrem z mnoha předcházejících let. Velice mě 
potěšil zájem a podpora, které se nám dostalo. Tak jsem musela slíbit, že ta 
příští bude už jenom veselá.

Chtěla jsem se i s vámi podělit o radost z tohoto počinu, protože i vy jste 
součástí mého života.

 Tak pokud se vám náhodou dostane do rukou, ať se vám líbí …….  JEN tak, 
ale hlavně pro RADOST, protože radosti není nikdy dost. 

Bohuslava Novotná
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V sobotu 19. září jsme přivítali v naší tělocvičně 7 mužstev v závěrečném, 
třetím kole I. ligy, kde se rozhodovalo o postupu a sestupu z této soutěže. Do-
mácí dvojice - Petr a Martin Přikrylovi - měli po dvou kolech, kdy pouze jed-
nou remizovali, komfortní náskok před druhým v pořadí. Na domácím hřišti 
potvrdili svou suverenitu v soutěži a dovršili vítězství ve všech kolech I. ligy, 
s přehledem vyhráli soutěž a zajistili si tak pro příští ročník postup do nejvyšší 
soutěže extraligy.

Konečné pořadí I. Liga elite
Pořadí Družstvo Body Postup / sestup
1. Prima Nezamyslice 49 Postup do Extraligy
2. Sokol Šitbořice 1 33 Postup do Extraligy
3. Spartak Chrastava 28
4. MO Svitávka 2 21
5. Pankrác Praha 20
6. Sokol Zlín – Prštné 3 17 Sestup do II. ligy
7. SC Svitávka 2 16 Sestup do II. ligy

Pro nadcházející ročník extraligy kolové mužů jsme byli pověřeni uspořá-
dáním druhého turnaje, který se uskuteční, pokud to situace dovolí, 21. února 
2021. Zveme tímto všechny příznivce.

Chtěli bychom ještě poděkovat Úřadu městyse Nezamyslice a všem fanouš-
kům za podporu v letošním nelehkém roce a popřát všem hlavně hodně zdraví 
a trpělivosti.

Oddíl kolové SC PRIMA Nezamyslice

Kolová

jsme jak komety, co, ač se v letu minuly, na věky změnily svý dráhy,
ač jsme v dálce, tak nezačínáme od nuly, držíme si palce.“

Tak vám přeji krásné Vánoce, teplo v srdci díky každému, koho tam máte 
alespoň na dálku.

Eva Novotná
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Vážení spoluobčané, 
chtěla bych tímto poděkovat Mysliveckému spolku Nezamyslice za pomoc 

s redukcí populace zdivočelých holubů v našem městysi, především na střeše 
a věži kostela a na střeše nádražní budovy. Díky jejich zásahu byl stav holubů 
snížen na únosnou míru. Poznali jsme to hlavně při čištění dešťových okapů 
na kostele, kde se v minulých letech nacházelo velké množství na různé nemoci 
uhynulých holubů, větviček a hnízd, která zde stavěli. Docházelo tak k poško-
zení okapů a nově rekonstruované fasády na věži kostela. V letošním roce bylo 
vše překvapivě čisté a čistý byl i chodník u kostela. Přemnožení zdivočelých ho-
lubů způsobuje problémy s trusem a s tím spojené riziko přenosu nemocí.  Ří-
zený odstřel těchto holubů je vždy prováděn na základě povolení příslušného 
úřadu životního prostředí. Děkujeme členům mysliveckého spolku za pomoc.

Dagmar Pavlíková 

U fotbalového hřiště v Nezamyslicích vyrostlo na přelomu října a listopadu 
nové street workoutové hřiště. Pro ty z vás, kteří neví, o čem je řeč, bych vám 
street workout rád představil. 

Poděkování myslivcům

Vyzkoušet si street workout nebylo nikdy jednodušší!
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Stručná historie street workoutu
Street workout, ve volném překladu „pouliční cvičení“, vychází s kalistheni-

ky (posilování s vlastní vahou). Začal se rozvíjet zejména v Rusku, na Ukrajině 
a v chudých čtvrtích New Yorku. Někteří lidé si nemohli dovolit chodit do po-
siloven, a tak posilovali venku. Využívali to, co bylo zrovna k dispozici, např. 
lavičky, prolézačky, zábradlí nebo holou zem. Postupem času se videa z jejich 
tréninků začala dostávat mezi širší veřejnost. Předními osobnostmi se zpočát-
ku stali Hannibal For King, Bar Brothers a další (doporučuji si pustit jejich 
videa na YouTube). 

V České republice rostla popularita street workoutu nejvýznamněji přede-
vším v roce 2012 díky iniciativě Seberevolta. V každém větším městě probíhaly 
pravidelné tréninky a komunitní setkání. Města následně zareagovala výstav-
bou dalších hřišť. Těch totiž v té době bylo poskrovnu, ale blýskalo se na lepší 
časy. Mezi nejznámější borce u nás patřili Laďa Přidal, XiOne, Adam Raw, Mi-
chal Šopor, Revolta a další.

Postupem času se začalo konat také více soutěží a „battles“ (soubojů) v disci-
plínách jako je „freestyle“ (volný styl) a „weighted“ (cvičení se zátěží). Street wor-
kout je totiž divácky atraktivní. Na hrazdě, bradlech i na zemi se dají dělat různé 
cviky a sestavy ve volném stylu, které lze následně hodnotit. A kdo by také ne-
obdivoval borce, kteří se na hrazdě několikrát přitáhnou klidně i se zátěží 50 kg?

Můj příběh
Osobně jsem se street workoutu věnoval asi dva roky během studia na 

střední škole. Posilovna mě přestala bavit a street workout byl přesně to, co mi 
dávalo smysl. Nebylo to jen o zvedání činek v posilovně, ale o komplexním roz-
víjení celého těla na čerstvém vzduchu, objevení nového a o skvělé komunitě. 
Navíc jsem se díky ostatním začal více zajímat o stravu a zdravý životní styl. 

Největší výzvou pro mě zpočátku bylo udělat tzv. „muscle up“, tedy přitáh-
nout se na hrazdě tak, abych se dostal až nad ni. Byl jsem první z naší party, 
komu se to povedlo. Každý se mě pak ptal, jak jsem to udělal. Odpověď byla 
vždycky podobná - je potřeba trénovat tvrdě, ale zároveň chytře.

Další laťkou byla „human fl ag“, tedy „lidská vlajka“. Tento cvik patří do ka-
tegorie náročnějších a vypadá tak, jak je pojmenován - chytnete se vertikální 
tyčky a srovnáte tělo horizontálně se zemí, abyste “vláli” jako vlajka. Než se 
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tohle povede například začátečníkům, čeká je několik měsíců tréninku a tvrdé 
práce. Ale výsledek stojí za to.

Street workout se pro mě stal zábavou a prostředkem pro posouvání svých 
hranic. Vymýšleli jsme s kamarády nová komba a triky. Například udělat hu-
man fl ag místo na tyčce na druhé osobě. Vypadá to relativně jednoduše, ale je 
to těžší, než se zdá! Druhá osoba se totiž musí pořádně zapřít a zpevnit tělo, aby 
unesla váhu toho druhého.

Ve street workoutu jsem dosáhl všech osobních cílů, které jsem si vytyčil. 
Byla to skvělá jízda a na toto období velmi rád vzpomínám. Na nové hřiště si 
určitě sem tam zajdu zacvičit, abych se udržoval v kondici a posílil například 
střed těla, který je důležitý v cyklistice, které se věnuji nyní.

Proč začít se street workoutem?
Nejčastěji zmiňované benefi ty street workoutu zahrnují zlepšení fyzické 

kondice a schopnost ovládat své tělo. Především střední a horní část těla patří 
mezi ty nejnamáhanější. Spousta lidí však při street workoutu zapomíná na 
nohy. I ty se však dají některými cviky dobře natrénovat. Zkusili jste si třeba 
někdy udělat dřep na jedné noze? 

Vzhledem k tomu, jak je street workout relativně nenáročný na vybavení, 
nemusíte utrácet peníze za permanentky do posilovny, abyste si mohli zacvičit. 
Hřiště v Nezamyslicích je samozřejmě bezplatné pro všechny občany a navíc 
není limitováno žádnou otevírací dobou.

Pokud jste nikdy dříve necvičili, nemusíte se také bát o to, že by pro vás byl 
street workout příliš náročný. Náročnost si totiž volíte sami. Na novém hřišti 
najdete spoustu hrazd a překážek, které vám umožní cvičit jednodušší cviky. 
Internet je plný návodů a tréninků, takže se můžete snadno inspirovat.

Zpočátku vám možná bude dělat problém se vůbec přitáhnout na hrazdě, ale 
věřte mi, jakmile překonáte například hranici 10 přítahů v řadě, budete ze sebe mít 
radost. Zadarmo to nebude, bude to vyžadovat vaše odhodlání a hlavně čas, ale 
jak praví citát Jana Wericha: “Kdo chce, hledá způsoby, kdo nechce, hledá důvody.”

V neposlední řadě, uděláte něco užitečného pro své tělo. V dnešní době, kdy 
spousta lidí tráví několik hodin denně sledováním TV, prací/hraním na PC 
nebo koukáním do smartphonu, je každá minuta venku strávená pohybovou 
aktivitou o to cennější.
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Závěrem
Street workout je skvělá volnočasová aktivita a díky novému hřišti v Ne-

zamyslicích také dostupnější než kdy dříve. Palec nahoru panu starostovi za 
realizaci! 

Pokud se rozhodnete začít se street workoutem, dovolím si závěrem pár do-
poručení: 
- Soustřeďte se na správnou techniku cvičení, ne na počet opakování. Pře-

dejdete zraněním a vaše cvičení bude efektivnější. Pokud nevíte, jak na to, 
podívejte se na YouTube na videa od Athlean-X, Calisthenics Movement, 
THENX a dalších.

- Choďte cvičit s kamarády. Pokud se vás do pravidelného cvičení zapojí více, 
bude vás to také více bavit. Můžete se vzájemně hecovat a hlavně si pomáhat 
u náročnějších cviků.

- U všech sportů je důležitá sebedisciplína. Odvíjí se od ní to, zda budete cvi-
čit pravidelně, jak moc se dokážete zmáčknout, jestli si uhlídáte stravu a tak 
dále. Nezapomínejte na to, že úspěšná cesta je cíl. Cvičte tak, aby vás to 
bavilo.

Petr Minařík
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Letošní vánoční strom doputoval do Nezamyslic z nedalekých Mořic. Za 
jeho poskytnutí děkujeme panu Radku Vránovi a jeho přítelkyni. Vzhledem 
k jeho velikosti a bohaté koruně nebylo vůbec jednoduché ho k nám dopravit. 
Vše se ale zdárně povedlo. Za přepravu, usazení a nazdobení stromu děkuji 
našim zaměstnancům a věřím, že se líbí. Jeho putování je zachyceno na foto-
grafi ích.

Starosta

Cesta vánočního stromu 
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Vánoce

Barevný podzim se vyklubal přes mlhu
Sluníčka ubylo, deště je víc

V příslibu Vánoc, žehráme na dobu
Stále jen hledáme, kde není nic.

Vánoce, pohoda, hromady dárků
Přinesou radost, výskot a křik

Nový rok s petardou, šáněm do pohárků
Zpíváme koledy z plných plic.

V novém roce hlavně zdraví
Jednoduchá slova

V duši klid a v srdci lásku
To potřebuje doba.

Bohuslava Novotná


